

ស្ត្រីមិត្តភក្តិទាំងអស់គ្នា ជួបជាមួយខ្ញុំម្តងទៀតហើយក្នុងការនិយាយអំពីរដូវភ្លៀង។ បាទ
 ដូច្នេះកុំឲ្យខាតពេលយូរ ខ្ញុំសូមបកស្រាយតែម្តង។ បាទ នៅក្នុងរដូវភ្លៀង ពេលកាលណាដែលភ្លៀង
 វាដូចថាភ្លៀងមកជាញឹកញាប់ ភ្លៀងមករាល់ថ្ងៃ បាទ នៅតាមស្រុកស្រែ
 ឬមួយក៏នៅតាមជនបទភាគច្រើន បើសិនជាយើងមិនបានសម្អាតបរិស្ថានឲ្យវាបានស្អាតទេ
 ដូច្នោះអាសំរាម កាកសំណល់យើងផ្សេងៗហ្នឹង ពេលដែលភ្លៀងមកវាត្រូវដក់ទឹក។ បាទ
 កាលណាដែលយើងមិនបានសម្អាត មិនបានមើលវាយូរៗទៅ មូសនឹងមកពងដាក់។ បាទ
 គឺមូសខ្លាញ់ មូសវានឹងមកពងដាក់នៅក្នុងទឹកនោះ។ បាទ
 កាលណាដែលវាពងដាក់ហើយយូរនឹងឆាប់ ដូចជារយៈពេលប៉ុន្មានថ្ងៃ វាញាស់អីអញ្ចឹងទៅ បាទ
 ពេលដែលវាញាស់អីអញ្ចឹងទៅ ធ្វើឲ្យវា[...] ដូចថាបង្កើនបក្សពួកកាន់តែច្រើន។
 ហើយពេលដែលយើងគេងនៅពេលថ្ងៃ គឺមូសហ្នឹងវាចូលចិត្តមកខាំណាស់។ បាទ
 អាហ្នឹងគេហៅថាមូសខ្លាញ់។ បាទ ពេលដែលវាមកខាំយើង ពេលវាមកខាំអញ្ចឹង
 តិចៗអញ្ចឹងអត់អីទេ ប៉ុន្តែបើសិនជាយើងទុកវាយូរៗខាំដូចថាមួយថ្ងៃបន្តិចៗ
 ដូច្នោះជំងឺយើងក៏កាន់តែខ្លាំងឡើងៗ ហើយ[...]ជំងឺដែលមូសខ្លាញ់ខាំនេះ គឺយើងហៅថា គ្រុនចាញ់
 បាទ សូមទោស គឺជំងឺគ្រុនឈាម។ បាទ មូសខ្លាញ់ហ្នឹងពេលដែល ពេលភ្លៀងធ្លាក់ឡើង
 គឺយើងមានជំងឺគ្រុនឈាម។ បាទ គ្រុនចាញ់និងគ្រុនឈាម គឺខុសគ្នា គ្រុនចាញ់
 គឺយើងទៅតំបន់មួយដែលសម្បូរទៅដោយភ្នំ [...] ទៅដោយព្រៃ បាទ ហើយសម្បូរមូសខាំ
 ដែលមូសព្រៃខាំ [...] បាទ ដែលមូលព្រៃខាំអីអញ្ចឹងទៅបានកើតជាគ្រុនចាញ់។ បាទ
 រីឯគ្រុនឈាមវិញ គឺវាបង្កបង្កើតឡើងដោយមូសខ្លាញ់។ បាទ ហើយគ្រុនឈាមនេះដែរ
 បើសិនជាយើងព្យាបាលមិនទាន់ពេលវេលាទេ ធ្វើឲ្យមានគ្រោះថ្នាក់ដល់ជីវិត បាទ
 ធ្វើឲ្យមានគ្រោះថ្នាក់ដល់ជីវិត តែបើសិនជា ស្ត្រីនោះមានផ្ទៃពោះផង ដូច្នោះយើង[...]តែគប្បី
 [...]ពិគ្រោះជាមួយនឹង doctor ឬមួយក៏អ្នកដែលមានជំនាញច្បាស់លាស់។ បាទ ហើយម្យ៉ាងទៀត
 បើសិនជាយើងចង់លុបបំបាត់ កុំឲ្យយើងមានជំងឺគ្រុនចាញ់ យើងត្រូវជំងឺគ្រុនឈាម
 យើងត្រូវលុបបំបាត់ អាកម្មចកម្មី អាកាកសំណល់ដែលវាគួរដក់ទឹកហ្នឹង យើងយកវាទៅកប់
 ឬមួយក៏យកវាទៅដុតចោល បាទ ឬមួយក៏យើងចង់ចង់ដាក់វាឲ្យស្អាតអញ្ចឹងទៅ
 ពេលឡានសំរាម[...]មកយក យើងបោះចូលទៅក្នុងឡានសំរាមគេតែម្តង។ បាទ ហើយ
 ហើយទឹកនៅក្នុងពាង ឬមួយក៏ទឹកនៅក្នុងកន្លែងផ្សេងៗដែលយើងប្រើប្រាស់ដូចជាអាងទឹក
 ដូចជាទឹកអីហ្នឹង យើងត្រូវដាក់ថ្នាំម្យ៉ាងគឺសម្លាប់ សម្រាប់សម្លាប់សត្វល្អិត ដូចជាដង្កូវទឹក បាទ
 អាហ្នឹងពេលដែលវាតូច មិនទាន់កើតជាមូសយើងហៅវាថាដង្កូវទឹក
 ពេលដែលវាកើតចេញជាមូសហើយ យើងហៅវាថាមូសតែម្តង។
 អាថ្នាំហ្នឹងទៅយកវាមកដាក់ចូលក្នុងទឹក[?]លោកអ្នកហ្នឹង ប្រើប្រាស់ [...] អញ្ចឹងទៅ
 អញ្ចឹងអត់មានដង្កូវទឹកទេ សត្វដង្កូវទឹកហ្នឹង នឹងត្រូវងាប់អស់ បាទ ហើយយើងដេកពេលថ្ងៃ អីហ្នឹង

យើងត្រូវតែចងមុង ដើម្បីបង្ការកុំឲ្យមានមូសខ្លា មូសអីខាំអញ្ចឹងនាំតែកើតជំងឺ
ហើយណាមួយវាមិនចំណេញទេ ធ្វើឲ្យសុខភាពយើងចុះខ្សោយផង យើងចំណាយថវិកា
មួយចំនួនហ្នឹងទៅលើពេទ្យផង ។ បាទ ដូច្នោះប្រសិនបើមាន បើសិនជាយើងមានវិធីការពារគ្រប់គ្រាន់
បាទ យើងចេះមាន[...] ទំនួលខុសត្រូវលើខ្លួនឯងច្បាស់លាស់
ដូច្នោះយើងអាចចំណេញទាំងពេលវេលា ចំណេញទាំងលុយ ហើយហ្នឹងមួយទៀត
គឺយើងមានសុខភាពល្អទៀត ។ បាទ ដូច្នោះខ្ញុំមានតែប៉ុណ្ណឹងទេ ដូច្នោះខ្ញុំសូមបញ្ចប់នូវរូប បាទ
នូវការបកស្រាយនូវរដូវភ្លៀង បាទ តែត្រឹមនេះសិន ។ បាទ សូមអរគុណ ។ សូមជម្រាបលា ។